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Catàleg de títols. El rector informa que des de la CRUE s’avança en el procés d’elaboració del 
catàleg de títols en el marc de l’EEES i constata que les directrius que provenen del Ministeri 
d’Educació i Ciència són molt flexibles. En concret assenyala que, com a resultat de la reunió 
de la subcomissió d’Ensenyaments Tècnics, els subgrups d’Agroalimentació i de TIC 
presentaran les seves propostes ben aviat. De la mateixa manera, el grup que treballa els 
estudis de Navals, Mines, Aeronàutica i Industrials té la previsió de presentar la seva proposta 
en el termini d’un mes aproximadament. No passa el mateix en el cas del subgrup dels estudis 
d’Arquitectura i d’Enginyeria Civil, en què les coses no estan encara gaire madures. Quant a la 
subcomissió de Ciències Experimentals, que acull els estudis de Matemàtiques, Estadística i 
Òptica, el criteri que preval és el de definir titulacions de curta durada. 
 
LOU. En el marc de la reforma de la LOU, el rector explica que el plenari de la CRUE ha 
aprovat ja la seva posició en relació al professorat contractat −tant a mitjà com a llarg termini−, 
que serà la que es defensarà davant el Ministeri per tal que sigui recollida en la modificació de 
la LOU. A això afegeix que és intenció del Ministeri presentar el primer esborrany de 
modificació de la LOU durant el mes de març. 
  
Acord per a la competitivitat. El rector ressalta la importància de la recent signatura de l’acord 
per a la competitivitat a Catalunya assolit entre la Generalitat de Catalunya i els agents socials. 
Afegeix que es tracta d’un acord sense precedents a Espanya, que haurà de significar un 
impuls important per a la competitivitat del nostre país. El rector explica que l’acord inclou la 
dinamització dels centres tecnològics i afegeix que, de moment, la UPC participarà en els cinc 
que fins ara han estat registrats, així com en la majoria dels que estan previstos.  
 
PRIC. El rector informa de l’aprovació del Pla de Recerca i Innovació de Catalunya (PRIC) que 
promou el DURSI a través de la CIRIT; un Pla que ha de ser d’obligada referència per al Pla de 
Recerca que s’està acabant d’elaborar a la UPC. El 2 de març tindrà lloc una Jornada sobre 
aquest tema, que se centrarà a conèixer, d’una banda, el Pla de la Generalitat de Catalunya 
(que serà presentat per la directora de la CIRIT, Marta Aymerich) i, de l’altra, a debatre i 
intentar adequar a aquest Pla el que s’està acabant de definir a la Universitat. 
 
Consell Interuniversitari de Catalunya. El rector explica que la Generalitat de Catalunya s’ha 
compromès a estabilitzar els investigadors del programa Ramon y Cajal, els quals, una vegada 
finalitzin els tres anys de pròrroga que seran costejats per l’Estat i cas que les universitats en 
les quals ara col·laboren no estiguessin interessades a integrar-los, passarien a dependre 
directament de la Generalitat de Catalunya. El rector posa de relleu la tranquil·litat que aquesta 
decisió de la Generalitat aporta tant als afectats com a la seva tasca a les universitats. 
 
Semipresencialitat. El rector destaca que s’ha assolit un acord amb la Generalitat de 
Catalunya per a la creació d’un centre que es faci càrrec dels estudis semipresencials 
d’Enginyeria d’Organització Industrial, especialitat en Edificació, de segon cicle i amb un preu 
de matrícula que cobreixi els costos dels estudis ofertats. Afegeix que aquest centre es farà 
càrrec, en el futur, dels estudis que es vagin creant en règim de semipresencialitat des de la 
Universitat. En el proper Consell de Govern es presentarà una proposta en relació a aquest nou 
centre que disposarà d’una figura jurídica, encara per decidir, però que preveurà la participació 
d’altres agents més enllà de la UPC i de la Fundació UPC. 
  
PDI-L. El rector informa de l’acord al qual ha arribat la mesa de negociació d’universitats pel 
que fa al PDI contractat laboral, per tal de compensar la pèrdua de poder adquisitiu d'aquest 
col·lectiu i millorar les retribucions corresponents als anys 2004 i 2005. L’acord parteix d’aplicar 
un increment de l’IPC més un 2,5% per a totes les categories del PDI contractat laboral. A això 
cal afegir un augment addicional d’aproximadament el 8% per als professors permanents i d’un 
10% per als col·laboradors.  

Campus del Besòs. El rector explica que el procés de definició del Campus avança a bon 
ritme i assenyala que el projecte de PBAUE elaborat per la UPC serà presentat ben aviat al 
Consorci Campus del Besòs. Després d’aquest tràmit es començarà a concretar el projecte 



arquitectònic, acadèmic i el finançament del Campus: la previsió és que les obres puguin 
començar abans d’acabar l’any que som i que el curs 2007-2008 s’iniciïn les primeres activitats 
acadèmiques. D’altra banda, el rector anuncia que el proper 14 de març tindrà lloc una sessió 
informativa sobre aquestes qüestions, oberta a la comunitat universitària, per tal d’analitzar 
també la possible participació de la Universitat a les iniciatives que es portaran a terme en el 
Campus del Besòs entorn a tres eixos: aigua, energia i mobilitat. 

ETSEIB. El rector informa que la Junta d’Escola de l’ETSEIB, de 24 de febrer, va aprovar per 
consens el projecte sobre la distribució dels nous espais que resultaran del procés de 
remodelació dels pavellons que toquen al carrer Pau Gargallo, de la construcció d’un nou edifici 
on fins ara s’aixecava el reactor i d’un altre a la zona que ocupa el pàrquing actual. La previsió 
és que les obres d’enderrocament de la zona del reactor s’iniciïn el juliol.  

X aniversari de l’Institut Joan Lluís Vives. El rector detalla l’acte que va tenir lloc l’11 de 
febrer a Morella amb la finalitat de commemorar el desè aniversari de la constitució d’aquest 
ens que agrupa totes les universitats de parla catalana. Informa de la proposta que ell va 
presentar, per tal que l’any 2007, amb motiu del 75è aniversari de les Normes de Castelló, 
s’organitzi un congrés mundial de càtedres de llengua catalana. 

II Jornada Memorial Democràtic. El rector informa de la II Jornada Memorial Democràtic de la 
UPC del 23 de febrer i de la consolidació d’aquesta iniciativa, i proposa que la Càtedra Unesco 
en Tècnica i Cultura sigui l’encarregada a partir d’ara, i com enguany, d’organitzar-ne les 
properes edicions.  

Comissió d’Enginyeria del Mar. El rector informa dels resultats de la reunió a la FNB per 
tractar de com s’haurien de perfilar els estudis i la recerca a l’àmbit de l’Enginyeria del Mar i 
anuncia que en el proper Consell de Govern es presentarà la proposta de constitució d’una 
comissió encarregada d’estudiar aquesta iniciativa. 

Consell Social. El rector destaca que a la darrera reunió del Consell Social es va acordar 
instar la UPC a canviar els noms dels centres que ho requereixen amb la finalitat d’evitar 
distincions de gènere. 

Jornada Erasmus Mundus. El rector explica que els dies 21 i 22 de febrer es va portar a 
terme un Seminari sobre els programes Erasmus Mundus i recorda que la UPC és l’única 
universitat europea que participa en quatre d’aquests programes, dels quals en coordina un. 
Afegeix que l’ETSEIB és també l’únic centre de tot Europa que participa en dos d’aquests 
programes. 

Campus del Baix Llobregat. Pel que fa al projecte organitzatiu del Campus del Baix Llobregat, 
el rector assenyala que és a punt de constituir-se la comissió que haurà de tenir cura d’elaborar 
el reglament de funcionament corresponent. La previsió és que durant el mes d’abril es disposi 
ja d’aquest reglament.  

Superordinador. El rector explica que, per problemes d’agendes, encara no s’ha procedit a la 
inauguració oficial del superordinador que, això no obstant, ja funciona a ple rendiment. En el 
marc de la inauguració es procedirà a la signatura del conveni per a la creació del consorci que 
gestionarà l’equipament i del qual en formaran part el Ministeri d’Educació i Ciència, la 
Generalitat de Catalunya i la UPC. 

Empreses. El rector informa dels contactes que es mantenen per formalitzar nous acords de 
col·laboració entre la UPC i empreses com ara Endesa, Telefònica i Aigües de Barcelona. Es 
tracta, va afegir el rector, de fer una aposta decidida en el camp de la recerca per part 
d’aquestes empreses, amb la UPC com a soci tecnològic de referència. 

Presència territorial. En la línia d’augmentar la presència de la UPC en el territori, s’han 
establert contactes amb l’Ajuntament d’Igualada amb l’objectiu de potenciar l’actual Centre 
adscrit i vincular-ne l’activitat al centre tecnològic d’aquesta població de l’Anoia. També s’estan 
fent contactes per tal que la UPC participi en el projecte de la Fàbrica de les Arts de Granollers, 
a l’antiga fàbrica Roca Umbert: es tracta d’una iniciativa municipal per impulsar un espai 
cultural públic, adreçat a la producció, formació i difusió de la creació artística. Finalment, en 
aquest mateix capítol, el rector informa que s’està estudiant la creació a Mollet del Vallès d’un 



centre de formació de postgrau i de recerca en matèria de tractament de residus orgànics. La 
fórmula a adoptar podria ser una fundació que comptaria amb participació de l’Ajuntament de la 
ciutat, de l’Institut de Recerca en Tècniques Agroalimentàries (IRTA) i de la UPC. 

Premis. El rector felicita els professors Raimon Jané, Jordi Solà i Pere Artis del Departament 
d’Enginyeria de Sistemes, Automàtica i Informàtica Industrial i del Centre de Recerca en 
Enginyeria Biomèdica (CREB), respectivament, per l’obtenció del premi Ciutat de Barcelona 
d’investigació tecnològica pel treball de recerca interdisciplinària sobre apnees obstructives del 
son. Afegeix la felicitació al president del Consell Social de la UPC que ha merescut també un 
guardó en la darrera edició dels premis Ciutat de Barcelona. 

 
 
 
 


